
Uchwała Nr 243/XXIII/2020 

Rady Miasta Ciechanów 

z dnia   25 czerwca 2020  roku 

 

w sprawie: rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor w sprawie zmiany przepisów prawa 

miejscowego. 

 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.  

z 2020 r. poz. 713) w zw. z art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach  

(Dz. U. z 2018 r., poz. 870) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1 

 

Postanawia się nie uwzględnić  petycji Pani  Renaty  Sutor  w  sprawie  zmiany  przepisów prawa 

miejscowego z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2 

 

Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady do zawiadomienia wnoszącego petycję o sposobie  

jej załatwienia. 

§ 3 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ciechanów 

 

/-/ Krzysztof Leszczyński 

 

 

 

 

 

 

 



U z a s a d n i e n i e 

 

 

W sprawie rozpatrzenia petycji Pani Renaty Sutor w sprawie zmiany przepisów prawa 

miejscowego 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu treści petycji nie znajduje podstaw  

do uwzględnienia petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego. 

W pierwszej kolejności należy zaznaczyć, że obecnie na terenie miasta  

(jak i w całym kraju) odzież i obuwie w stanie nadającym się do użytku przyjmuje PCK, można je 

umieszczać w kontenerach przeznaczonych w tym celu w różnych miejscach miasta. W tym stanie 

rzeczy, Komisja nie widzi potrzeby  tworzenia dodatkowych punktów odbioru ww. rzeczy. 

Ponadto Komisja nie znajduje uzasadnienia dla utworzenia punktów odbioru żywności. Dane  

w sprawozdaniach przedkładanych corocznie   przez miejską jednostkę utworzoną  

do wykonywania zadań z ustawy o pomocy społecznej nie wskazują na konieczność tworzenia tego 

typu punktów na terenie miasta Ciechanów. Warto tu zaznaczyć, że obecnie  rozdysponowywaniem 

żywności dla osób potrzebujących zajmuje się Bank Żywności. Komisja zajęła stanowisko, że petycja 

w tym zakresie nie może zostać uwzględniona, ponieważ nie odnosi się do realnych potrzeb miasta. 

Charakter petycji a przede wszystkim jej forma nie uwzględnia potrzeb  miasta. Komisja wskazuje, że 

petycja złożona w takiej samej formie do cyt.: „Wszystkie Rady Gmin w Polsce…” nie może być 

traktowana jako próba zadbania o wartości wymagające szczególnej ochrony w imię dobra 

wspólnego, gdyż nie odpowiada ona na realne potrzeby naszego miasta. 

W kwestii konieczności dofinansowania zakupu tabletów, Komisja również nie znajduje uzasadnienia 

dla uwzględnienia petycji. Brak jest jakichkolwiek przesłanek do zmiany prawa miejscowego w tym 

zakresie . 

Gmina Miejska Ciechanów od kilku lat pozyskuje środki finansowe na zakup laptopów.  

W 2018 roku w ramach projektu  pn. "Podniesienie kompetencji cyfrowych mieszkańców 

województwa mazowieckiego" ,zakupiono 12 laptopów, które po zakończonym procesie 

szkoleniowym w 2019 roku przekazano do jednej ze szkół miejskich. Szkoła przekazała je uczniom 

celem wsparcia zdalnego nauczania w okresie pandemii. W 2020 roku w ramach projektu  "Zdalna 

szkoła", dokonano zakupu 40 laptopów, które zostały przekazane do wszystkich miejskich szkół  

z przeznaczeniem do wykorzystania przez uczniów i nauczycieli w w/w celu. W ramach projektu 

"Zdalna szkoła+", miasto w maju 2020 r. wystąpiło o dofinansowanie do kolejnych 41 szt. laptopów. 

Uzyskane dofinansowanie na zakup w/w sprzętu komputerowego pochodzi ze środków Unii 

Europejskiej. 

Ponadto Gmina Miejska Ciechanów złożyła wniosek o pomoc finansową  

w ramach Mazowieckiego programu dofinansowania szkolnych pracowni przedmiotowych.  

W dniu 7 kwietnia br, Zarząd Województwa mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie odstąpienia  

od realizacji w 2020 r. „Mazowieckiego Programu Dofinansowania Szkolnych Pracowni 

Przedmiotowych” i realizacji rozszerzonego zadania w formule projektu pozakonkursowego  

pod nazwą „Mazowiecki projekt przygotowania szkół, nauczycieli i uczniów do nauczania zdalnego”.  

W świetle pandemii koronawirusa SARS-coV-2 i innych ewentualnych przyszłych zdarzeń 

uniemożliwiających prowadzenie nauczania stacjonarnego, konieczne jest rozszerzenie udzielanego 



wsparcia przewidzianego w ramach MPDSPP o sprzęt i oprogramowanie  

do nauczania zdalnego.  

Celem nowego projektu jest przygotowanie szkół, nauczycieli oraz uczniów do nauki zdalnej poprzez 

zakup niezbędnego sprzętu, oprogramowania i przeprowadzenie szkoleń. 

W zakresie projektu realizowane będą zakupy i działania powiązane  

z przygotowaniem szkół prowadzących kształcenie ogólne (w tym szkół specjalnych  

i integracyjnych), nauczycieli oraz uczniów do nauczania zdalnego. Laptopy i tablety mogą być 

wykorzystywane przez uczniów i nauczycieli do zajęć lekcyjnych w formie zdalnej  

(on-line). Sprzęt zakupiony w ramach wyposażenia pracowni będzie wyposażony w pakiet 

oprogramowania do wspomagania nauki danego przedmiotu pozwalającego na wykorzystanie 

Technologii Informacyjno - Komunikacyjnej na zajęciach lekcyjnych, również prowadzonych w 

formie zdalnej. 

Zakupiony sprzęt wraz z oprogramowaniem zostanie przekazany na własność organom prowadzącym 

szkoły (gminy i powiaty), które zostaną zobowiązane do jego utrzymania przez okres 5 lat od daty 

zakończenia projektu. 

Do Projektu zgłoszone zostały 3 szkoły podstawowe: 

- Szkoła Podstawowa nr 3 

- Szkoła Podstawowa nr 4 

- Szkoła Podstawowa nr 5 

Wkład własny organu prowadzącego – 15%. 

Ponadto należy zaznaczyć że od 1 września 2019 r.  kwestie związane  

ze stypendiami szkolnymi koordynuje Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Ciechanowie. Świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym (stypendia szkolne) 

przyznaje Prezydent Miasta Ciechanów – jest to organ ustawowo określony do wydania decyzji 

administracyjnej w tym zakresie. 

W roku szkolnym 2018/2019 do Centrum Usług Wspólnych wpłynęło   

282 wniosków o przyznanie stypendium szkolne. 

Stypendia zostały przyznane za okres od stycznia do czerwca 2019 r.  

na kwotę 220 zł za jeden miesiąc. Zostały wypłacane w formie refundacji  

za poniesione wydatki związane            z procesem edukacyjnym ucznia. 

W zależności od wysokości dochodu netto na osobę w rodzinie uczeń otrzymał:                

880 zł  za 4 miesiące   

1100 zł za 5 miesięcy 

1320 zł za 6 miesięcy   

Przyznanych i wypłaconych – 271 stypendiów. 

Stypendia zostały wypłacone na kwotę  266.926 zł 

Jak wskazuje Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej stypendia szkolne  

i zasiłki szkolne są przyznawane na dany rok szkolny tj. 2019/2020. 

W budżecie MOPS zaplanowane są środki finansowe na pomoc materialną dla uczniów  

w formie stypendiów i zasiłków szkolnych na okres od stycznia do czerwca 2020 r.: z budżetu 

Wojewody 185 000,00 zł, z budżetu Gminy 80 000,00 zł. Od stycznia do czerwca 2020 r. wydano  

decyzje administracyjne przyznające stypendium szkolne dla 194  uczniów. Stypendium wypłacane 

jest do wysokości kwot, na które wystawiono rachunki lub faktury, nie więcej jednak niż kwota 

przyznanego stypendium. Oprócz stypendium można przyznać jednorazowy zasiłek szkolny dla 

ucznia , który znalazł się w trudnej sytuacji materialnej z uwagi na zdarzenie losowe. Do dnia 



dzisiejszego nie wpłynął żaden wniosek na ten cel. Dotacje od Wojewody są przyznawane w II 

transzach na dany rok szkolny. I transza była przyznana od września do grudnia 2019 r. i 

wydatkowano z budżetu Wojewody kwotę 96.961,92 zł, z budżetu Gminy – 24.240,48 zł dla 205 

uczniów. 

Pomoc finansowa jest również skierowana dla m.in. dla uczniów w ramach wieloletniego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023r. Od stycznia do czerwca 2020 r. wydano 132 

decyzje przyznające posiłki w szkole. Z uwagi na pandemię- zamknięto szkoły i tym uczniom na 

wniosek rodzica przyznano zasiłek celowy na żywność w wysokości 50,00 zł. miesięcznie.  

Od stycznia do maja b.r wydatkowano na ten cel dla dzieci i młodzieży w łącznej wysokości 

32.000,00 zł. 

Świadczenie 500+ w 2019 roku zostało wypłacone w kwocie 32 789,789 zł. Obecnie w 2020 roku 

wypłacamy średnio 3 580,022 zł miesięcznie. 

Odzież i obuwie w stanie nadającym się do użytku przyjmuje PCK, można je umieszczać  

w kontenerach przeznaczonych w tym celu w różnych miejscach miasta. 

Członkowie komisji w głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się za uznaniem petycji za niezasadną. 

Mając powyższe na uwadze Komisja SWiP rekomenduje Radzie Miasta nieuwzględnienie  

w/w petycji.   

 

 

 

Pouczenie: Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o petycjach, sposób załatwienia petycji nie może być 

przedmiotem skargi. 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ciechanów 

 

/-/ Krzysztof Leszczyński 

 


